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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A Kormány magánosítja az általános iskolákat és 
gimnáziumokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Évek óta látjuk, hogy a Kormány a neoliberális hozzáállásával leépíti az állami erőforrásokat, eladja
vagy magánosítja a következő generációk elől a közösségi jószágokat.  Most éppen az általános
iskolák és gimnáziumok fenntartását szervezné ki az Orbán-kormány.

Az  állami  fenntartású  Tamási  Áron  Általános  Iskola,  Gimnázium  és  Német  Nemzetiségi
Gimnázium az  alapítványi  fenntartásban  működő  Gábor  Dénes  Egyetemhez  kerülhet.  A Gábor
Dénes Egyetem (GDE) Alapító Okiratában az egyetem létrehozásának céljai között nem szerepel
átalános- és középiskolai oktatásra képesítő tanárképzés, ennek ellenére a Gábor Dénes Egyetem
általános  iskola  és  gimnázium  fenntartását  venné  át.  Felmenő  rendszerben  tandíjas  oktatás
bevezetése történne, amely mellett a tervek szerint ugyan megmaradna ingyenesen a nemzetiségi
oktatás, de mivel az épület befogadóképessége nem változik, a tandíj fizetésével elérhető oktatás
nyilvánvalóan a jelenlegi, ingyenes állami oktatásra biztosított férőhelyek szűkítésével valósulhat
csak meg.

Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter Urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

• Miért magánosítaná a Kormány az állami fenntartású Tamási Áron Általános Iskola, 
Gimnázium és Német Nemzetiségi Gimnáziumot? Az átszervezés előtt a Kormány kikérte 
az intézmény alkalmazotti közössége, az iskolaszék, a szülői szervezet és az iskolai 
diákönkormányzat véleményét? Mi ennek az eredménye?  

• A Kormány miért akarja magánosítani a magyarországi általános iskolák és gimnáziumok 
fenntartását?

 

 



Várom megtisztelő válaszát.

Kanász-Nagy Máté (LMP)

Budapest, 2024. 03. 07.
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